

تكريم جوائز السوق المالية السعودية لعام 2024 التميز والريادة عبر 21 فئة متنوعة

تقديم جوائز السوق المالية السعودية في نسختها الخامسة، والتي تقام ضمن فعاليات منتدى الأسواق المالية (CMF)، منصة بارزة للاحتفاء بالتميز والابتكار في القطاع المالي السعودي.

شملت جوائز هذا العام 21 فئة متنوعة والتي تعكس اتساع نطاق السوق المالية السعودية وتطورها.

الرياض، 18 فبراير 2025م: أعلنت مجموعة تداول السعودية، المجموعة الرائدة في قطاع الأسواق المالية، عن اختتام فعاليات جوائز السوق المالية السعودية لعام 2024، التي تحفيز الإنجازات المتميزة وأفضل الممارسات في السوق المالية السعودية.

تم تنظيم الجوائز بالتعاون مع جمعية المحللين الماليين المعتمدين في المملكة العربية السعودية وجمعية علاقات المستثمرين في الشرق الأوسط (MEIRA)، حيث تم تكريم المشاركين الذين قدموا إسهامات بارزة في تعزيز الابتكار، ودفع عجلة الاستدامة، وتحفيز نمو السوق المالية.

شملت جوائز هذا العام 21 فئة متنوعة والتي تعكس اتساع نطاق السوق المالية السعودية وتطورها. وقد تم اختيار الفائزين بعد تقييم لجنة مستقلة من المتخصصين، من ضمنها خبراء من جمعية المحللين الماليين المعتمدين في المملكة وجمعية علاقات المستثمرين في الشرق الأوسط. وتكريم الجوائز الجهود المتميزة في مختلف المجالات، بما في ذلك الترويجات العامة، علاقات المستثمرين، الاستدامة، أسواق الدين والأسهم، والمشتقات المالية.

الفائزون بجوائز السوق المالية السعودية لعام 2024

- جائزة أبرز عملية طرح – السوق الرئيسية: شركة رسن لتنمية المعلومات
- جائزة أبرز عملية طرح – نمو: الجادة الأولى للتطوير العقاري
- جائزة أبرز إدراج مباشر – نمو: ميرال لطب الاسنان
- جائزة أبرز طرح خاص: البنك السعودي الفرنسي
- جائزة أبرز جهة اندماج واستحواذ: شركة الأهلي المالية
- جائزة أبرز جهة لعمليات طرح أدوات الدين: بنك إتش إس بي سي السعودية
- جائزة أبرز مدير أصول: جدوى للاستثمار
- جائزة وسيط المشتقات المالية الأكثر نشاطاً: شركة الأهلي المالية
- جائزة أبرز جهة لعمليات طرح الأسهم: البنك السعودي الفرنسي
- جائزة أبرز جهة أبحاث: شركة الأهلي المالية
- جائزة أبرز عضو مقاصلة – عام: البنك السعودي الأول
- جائزة أبرز عضو مقاصلة – مباشر: شركة الأهلي المالية
- جائزة أبرز وسيط: دراية المالية
- جائزة أبرز أمين حفظ: الرياض المالية
- جائزة أبرز بنك استثماري: شركة الأهلي المالية
- جائزة سلطان الدغيثر لأبرز برنامج علاقات مستثمرين (الشركات كبيرة الحجم: بقيمة سوقية أعلى من 37.5 مليار ريال): شركة الزيت العربية السعودية (أرامكو السعودية)
- جائزة سلطان الدغيثر لأبرز برنامج علاقات مستثمرين (الشركات متوسطة الحجم: بقيمة سوقية بين 3.75 و 37.5 مليار ريال): شركة أرامكو السعودية لزيوت الأساس - لوبريف
- جائزة سلطان الدغيثر لأبرز برنامج علاقات مستثمرين (الشركات صغيرة الحجم: بقيمة سوقية أقل من 3.75 مليار ريال): شركة المطاحن الأولى
- جائزة أبرز برنامج استدامة (الشركات كبيرة الحجم: بقيمة سوقية أعلى من 37.5 مليار ريال): البنك السعودي الأول
- جائزة أبرز برنامج استدامة (الشركات متوسطة الحجم: بقيمة سوقية بين 3.75 و 37.5 مليار ريال): Solutions by STC
- جائزة أبرز برنامج استدامة (الشركات صغيرة الحجم: بقيمة سوقية أقل من 3.75 مليار ريال): شركة الأندرس العقارية

وقال المهندس خالد الحصان، الرئيس التنفيذي لمجموعة تداول السعودية: "تعتبر جوائز السوق المالية السعودية شهادة على الالتزام والابتكار اللذين يعززان مسيرة نمو السوق المالية السعودية وتطورها. وقد أسمحت إنجازات الفائزين هذا العام في إبراز التميز في مجالات مثل الحوكمة البيئية والاجتماعية وحوكمة الشركات (ESG)، وعلاقات المستثمرين، ونهي جميع الفائزين والمشاركين على إسهاماتهم القيمة".

وقال فهد كردي، رئيس جمعية المحللين الماليين المعتمدين في السعودية: "تغدو جمعية المحللين الماليين المعتمدين في السعودية بدعم تحول القطاع المالي في المملكة بما يتناسب مع رؤية السعودية 2030. تطوير سوق مالي بمعايير عالمية هو خطوة أساسية لجذب الاستثمارات، وتشجيع الابتكار، وتعزيز مكانة المملكة العربية السعودية كمركز مالي عالمي. تكرم جوائز السوق المالية السعودية الشركات والأفراد المتميزين الذين يضعون معايير جديدة للجودة والشفافية والقيادة في الأسواق. ننضم بخالص التهاني للفائزين هذا العام على إسهاماتهم القيمة في نمو وتطوير أسواقنا المالية".

وقال ريان الكراوي، رئيس مجلس إدارة المملكة العربية السعودية في جمعية علاقات المستثمرين في الشرق الأوسط: "يسعدنا المساهمة في جهود مجموعة تداول السعودية لتعزيز علاقات المستثمرين والاستدامة من خلال جوائز السوق المالية السعودية، التي تكرّم التميز في سوق المملكة المالي. ويعكس التحسن المستمر في جودة وكفاءة المتقدمين التزام المشاركين برفع معايير الشفافية، وتعزيز تنافسية السوق المالية السعودية، ودعم التوسيع الاقتصادي والنمو المستدام، بما يتناسب مع رؤية السعودية 2030. ننهي جميع الفائزين على إنجازاتهم المتميزة، وننطلع إلى مواصلة دورنا في دعم تطور الأسواق المالية على المستوى الإقليمي".

تشكل جوائز السوق المالية السعودية في نسختها الخامسة، والتي تُقام ضمن فعاليات ملتقى الأسواق المالية (CMF)، منصة بارزة للاحتجاء بالتميز والابتكار في القطاع المالي السعودي. ومع تقدم المملكة نحو تحقيق أهدافها لتصبح مركزاً مالياً عالمياً، تعكس هذه الجوائز أهمية تعزيز التنافسية والتعاون لتحقيق النمو المستدام.

يجمع ملتقى الأسواق المالية قادة القطاع المالي، وصناع القرار والمستثمرين والشركات، لاستكشاف الفرص الاستثمارية الوعادة. وتحت شعار "تمكين مستقبل الأسواق المالية"، يمثل الملتقى منصة لدعم التعاون والشراكات الاستراتيجية التي تهدف إلى دفع عجلة الابتكار والنمو المستدام، ورسم ملامح مستقبل الأسواق المالية العالمية.

للمزيد من المعلومات حول ملتقى الأسواق المالية، يرجى زيارة الموقع الإلكتروني: www.global-cmf.com

- انتهى -

نبذة عن مجموعة تداول السعودية:

تأسست مجموعة تداول السعودية في مارس 2021 في الرياض، وذلك بعد الإعلان عن تحول شركة السوق المالية السعودية «تداول» إلى شركة قابضة. وتضم المجموعة أربع شركات تابعة هي: تداول السعودية، واحدة من أكبر عشر أسواق مالية في العالم من حيث القيمة السوقية، وشركة مركز مقاصة الأوراق المالية (مقاصة)؛ وشركة مركز إيداع الأوراق المالية (إيداع)؛ وشركة تداول للحلول المتقدمة (وامض)، المتخصصة في الخدمات والحلول التقنية القائمة على الابتكار. ويندرج تأسيس مجموعة تداول السعودية في إطار برنامج تطوير مستمر يركز على تحسين السوق المالية السعودية وتعزيز بنيتها التحتية وجذب الاستثمارات الأجنبية وتوسيع اقتصاد المملكة بهدف ترسیخ مكانتها كوجهة استثمارية عالمية وبوابة للمستثمرين الدوليين إلى منطقة الشرق الأوسط وشمال إفريقيا .

تدعم مجموعة تداول السعودية الجهود الرامية لتطوير سوق مالية متقدمة في المملكة، لتسهم بذلك في تحقيق أحد الأهداف الرئيسية لبرنامج تطوير القطاع المالي، أحد برامج تحقيق رؤية المملكة 2030.

للاستفسارات الإعلامية، يُرجى التواصل مع:

أروى الدربيوش: arwa.draiweesh@Tadawulgroup.sa

فواز الفارس: fawaz.faris@Tadawulgroup.sa

The Saudi Capital Market Awards 2024 honor excellence and leadership across 21 diverse categories.

- 👉 *The 2024 awards spanned a range of 21 diverse categories that reflect the breadth and dynamism of the Saudi capital market.*
- 👉 *Presented at the Capital Markets Forum (CMF), the Saudi Capital Market Awards, now in its 5TH edition, continue to play a pivotal role in fostering excellence and innovation within the Saudi financial ecosystem.*

RIYADH, 18 February 2025 – Saudi Tadawul Group (STG), a leading capital markets group, successfully concluded the Saudi Capital Market Awards (SCMA), celebrating exceptional achievements and best practices in the Saudi capital market.

Organized in collaboration with the CFA Society Saudi Arabia and the Middle East Investor Relations Association (MEIRA), the awards recognized outstanding contributions that foster innovation, advance sustainability, and drive market growth.

The 2024 awards spanned a range of 21 diverse categories that reflect the breadth and dynamism of the Saudi capital market. Winners were selected by an independent panel, which includes esteemed professionals from CFA Society Saudi Arabia and MEIRA. The awards recognize efforts across various areas, including IPOs, Investor Relations, Sustainability, and Debt and Equity Capital Markets.

2024 Saudi Capital Market Award Winners:

- 👉 IPO of the Year – Main Market: Rasan Information Technology
- 👉 IPO of the Year – Nomu: First Avenue Real Estate Development
- 👉 Direct Listing of the Year – Nomu: Miral Dental Clinics
- 👉 Private Placement of the Year: BSF Capital
- 👉 Merger and Acquisition of the Year: SNB Capital
- 👉 Debt Capital Markets House of the Year: HSBC Saudi Arabia
- 👉 Asset Manager of the Year: Jadwa Investment
- 👉 Most Active Derivatives Broker of the Year: SNB Capital
- 👉 Equity Capital Markets House of the Year: BSF Capital
- 👉 Research House of the Year: EFG Hermes
- 👉 General Clearing Member of the Year: Saudi Awwal Bank (SAB)
- 👉 Direct Clearing Member of the Year: SNB Capital
- 👉 Broker of the Year: Derayah Financial
- 👉 Custodian of the Year: Riyad Capital
- 👉 Investment Bank of the Year: SNB Capital
- 👉 Sultan AlDugaith Award for the Best Investor Relations Program of the Year (Large-cap: above SAR 37.5bn): Saudi Arabian Oil Company (Aramco)
- 👉 Sultan AlDugaith Award for the Best Investor Relations Program of the Year (Mid-cap: between SAR 3.75-37.5bn): Saudi Aramco Base Oil (Luberef)
- 👉 Sultan AlDugaith Award for the Best Investor Relations Program of the Year (Small-cap: under SAR 3.75bn): First Mills
- 👉 Sustainability Program of the Year (Large-cap: above SAR 37.5bn): Saudi Awwal Bank (SAB)

- 👉 Sustainability Program of the Year (Mid-cap: between SAR 3.75-37.5bn): Solutions by STC
- 👉 Sustainability Program of the Year (Small-cap: under SAR 3.75bn): Alandalus Property

Eng. Khalid Al-Hussan, Chief Executive Officer of STG, said: “The Saudi Capital Market Awards are a testament to the dedication and innovation driving the growth and evolution of the Saudi capital market. The achievements of this year’s winners have demonstrated excellence across key areas, including ESG, and investor relations. We extend our congratulations to all the winners and participants for their exceptional contributions.”

Fahad Kordi, President of CFA Society Saudi Arabia, said: “CFA Society Saudi Arabia is proud to support the transformation of the Kingdom’s financial sector in line with Saudi Vision 2030. A world-class capital market is essential to attracting investment, fostering innovation, and positioning Saudi Arabia as a global financial hub. The Saudi Capital Market Awards celebrate the firms and individuals setting new standards in excellence, transparency, and market leadership. We congratulate this year’s winners for their contributions to the growth and evolution of our capital markets.”

Rayan Al Karawi, Chairman of the KSA Board said: “MEIRA is delighted to support the Saudi Tadawul Group in advancing investor relations and sustainability through the Saudi Capital Market Awards, recognizing excellence across the Saudi capital market. The growing quality and caliber of applicants highlights the commitment of market participants towards elevating transparency standards, promoting market competitiveness, economic diversification and sustainable growth, in line with Saudi Vision 2030. Congratulations to all the winners and shortlisted companies for their outstanding achievements, and we look forward to playing our part in supporting the advancement of capital markets across the region.”

Presented at the Capital Markets Forum (CMF), the Saudi Capital Market Awards, now in its 5th edition, continue to play a pivotal role in fostering excellence and innovation within the Saudi financial ecosystem. As the Kingdom progresses toward becoming a global financial hub, these awards underscore the importance of competitiveness and collaboration in achieving sustainable growth.

CMF brings together the capital markets leaders, including decision-makers, investors and corporates, to explore transformative trends and opportunities in capital markets. With the theme of “Powering Connections,” CMF is a platform that aims to foster collaboration and long-lasting partnerships, while driving innovation, and sustainable growth and shaping the future of global capital markets.

For more information about Saudi Capital Market Awards, please visit: www.global-cmf.com

ENDS

About Saudi Tadawul Group

Founded in 2021 and headquartered in Riyadh, Saudi Tadawul Group is a holding company with a portfolio of four integrated subsidiaries: the Saudi Exchange, one of the largest 10 stock exchanges in the world by market capitalization, the Securities Clearing Center Company (Muqassa), the Securities Depository Center Company (Edaa), and Wamid, an innovative applied technology services business. Saudi Tadawul Group was established as part of a continuous development program focused on enhancing the capital market and its infrastructure, attracting foreign investments, and diversifying the Saudi economy. The Group reinforces Saudi Arabia’s position as an attractive global investment destination and the gateway to the MENA region.

Saudi Tadawul Group supports the development of an advanced capital market in Saudi Arabia; one of the pillars of the Financial Sector Development Program (FSDP), a Saudi Vision 2030 realization program.

For more information and any media enquiries:

Saudi Tadawul Group contact:

Arwa Aldraiweesh

arwa.draiweesh@Tadawulgroup.sa

Fawaz Alfaris

fawaz.faris@Tadawulgroup.sa